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§ 74 

Adjungering 

Beslut 

Arbetsutskottet adjungerar Rolf Wasteson (V), Sidney Holm (MP) och Christina Ståldal 

(NL) till dagens sammanträde med rätt att delta i överläggningarna. 

 

- - - - - 
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§ 75 

Anmälningar 

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott noterar anmälningarna till protokollet. 

 

Handlingar i ärendet 

Anmälningar KSAU 2013-06-11 

Ärende Åtgärd/ansvar 

Skrivelser  
 

  

Brev angående rådet för frågor kring 

funktionsnedsättning  

Jessica Röök 

Stockholms Läns Landsting, Information 

angående hemsjukvård 

 

KSL, Information angående hemsjukvård  

  

Inbjudningar 
 

  

Inbjudan - Resursfördelningen och 

kommunernas arbete mot segregationens 

negativa krafter 

 

  

Cirkulär, SKL 
 

  

Cirkulär 13:18  

Cirkulär 13:20  

Cirkulär 13:21  

Cirkulär 13:22  

Cirkulär 13:23  

Cirkulär 13:24  

Cirkulär 13:25 HÖK13  

Cirkulär 13:26  
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Övrigt 
 

AB Vårljus dagordning 130507   

AB Vårljus protokoll 4  

AB Vårljus dagordning stämma 130507  

AB Vårljus kompletterande ägardirektiv 

130507 

 

AB Vårljus protokoll stämma 130507  

Föreningsrådet Älta protokoll 130515  

Käppalaförbundet styrelseprotokoll 130213  

Käppalaförbundet styrelseprotokoll 130326  

Nacka stadshus AB styrelseprotokoll 1-2013 Johanna Magnusson 

Nysätra Fastighets AB styrelseprotokoll 1-

2013 

Johanna Magnusson 

 

- - - - - 
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§ 76 

Delegationsbeslut 

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott noterar delegationsbesluten till protokollet. 

 

Handlingar i ärendet 

Delegationsbeslut, anmälningar KSAU 2013-06-11 

Ärende Beslutande 

Delegationsbeslut_ansvar_201xx Jenny Asmundsson 

Avslag på begäran om utlämnande av 

uppgifter i avbruten upphandling av 

livsmedel 

Helena Meier 

  

 

- - - - - 
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§ 77 KFKS 2013/195-050 

SOU 2013:12 - Goda affärer 
Förslag till yttrande över Upphandlingsutredningens slutbetänkande 

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 

 

Kommunstyrelsen antar förslaget till yttrande över upphandlingsutredningens 

slutbetänkande SOU 2013:12 – Goda affärer. 

 

Ärende 

Nacka kommun har fått möjlighet att yttra sig över upphandlingsutredningens 

slutbetänkande Goda affärer, som är en strategi för långsiktigt hållbar upphandling. I det 

föreslagna yttrandet tillstyrker kommunen att direktupphandlingar ska få göras för värden 

upp till 600 000 kronor men kommunen förhåller sig tveksam till att man inrättar en 

medlingsfunktion för branscher där det förekommer många överprövningar. Kommunen 

vill hellre se åtgärder som förebygger att överprövningar begärs av okynne. I övrigt föreslås 

att kommunen överlag är positiv till den strategi som utredningen innebär. 

 

Handlingar i ärendet 

Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 29 maj 2013 

Förslag till yttrande 

 

Beslutsgång 

Arbetsutskottet beslutade i enlighet med stadsledningskontorets förslag. 

 

- - - - - 
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§ 78 KFKS 2012/340-007 

Revisionsrapport nr 6 2012 - Översiktlig uppföljning av 

ett antal områden kopplade till IT 
Förslag till yttrande till revisorerna 

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 

 

Kommunstyrelsen antar stadsledningskontorets förslag till svar på revisionsrapport nr 6 

2012 - Översiktlig uppföljning av ett antal områden kopplade till IT. 

 

Ärende 

Revisorerna har genomfört en översiktlig granskning av ett antal områden kopplade till IT. 

Granskningen har avsett hur beslut om nuvarande avtal fattades, innehållet i gällande avtal 

samt hur kostnader och avtal följs upp. Revisorerna lämnar flera rekommendationer i 

rapporten. Stadsledningskontoret redovisar kommentarer till revisorernas 

rekommendationer och de insatser som görs. 

 

Handlingar i ärendet 

Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 27 maj 2013 

Revisionsrapport nr 6/2012 

Svar till revisorerna 

 

Beslutsgång 

Arbetsutskottet beslutade i enlighet med stadsledningskontorets förslag. 

 

Protokollsanteckningar 

Rolf Wasteson (V) lät anteckna följande. 

 

”Svaret till revisorerna andas lite av en förnekelse av den kritik och de konstruktiva 

synpunkter revisorerna för fram. Särskilt gäller det avvisandet att kommunens 

komplicerade organisation inte skulle vara en försvårande faktor när det gäller att kravställa 

IT-stödet. Vänsterpartiet instämmer också i önskan om en revisionsklausul i avtalen, 

samtidigt som vi uppfattar att svaret till revisorerna helt enkelt missuppfattar vad det skulle 
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innebära: tvingande regler att ställa upp på uppföljning och granskning (revision) inte att 

revidera avtalet.  

När avtalen med Tieto och Atea ingicks så var redan då Vänsterpartiet kritiska till hur 

stelbent avtalet var för skolan – vi gjorde det utifrån kunskap om de problem som redan då 

Stockholm fått med sitt motsvarande avtal med Volvo IT. Det är ofta svårt att förutse 

framtiden, särskilt i ett dynamiskt område som IT, men vad som inte framgår av svaret är 

hur illa IT-avtalet omformades till budgetförutsättningar för skolorna. Skolorna har ju 

många gånger framfört att man inte kunnat inse vad kostnaderna egentligen skulle bli och 

vad avtalet innehöll. I praktiken har det ju inneburit stora ekonomiska problem för hela 

FFS och för enskilda skolor i synnerhet – det har ju varit del i orsakerna till att så drastiska 

åtgärder genomförts som t ex att lägga ned högstadiet i Fisksätra.” 

 

Khashayar Farmanbar (S) lät för Socialdemokraterna anteckna följande. 

 

”Tydlig och initiativbejakande delegationsansvar är grunden i en välfungerande 

organisation, men när det utmynnar i oviljan att ta ansvar eller fatta beslut blir sundheten i 

organisationen lidande och riskerar i slutändan leda till kostnader som belastas Nackas 

skattebetalare. Det var vad som hände när IT-avtalet föredrogs som informationsärende 

vilket vi socialdemokrater då påpekade. Det är en viktig markering som revisorerna gör i 

ärendet och lika viktigt är det att kommunstyrelsen bekräftar detta. 

Vi socialdemokrater vill att enheter ska ha stort självbestämmande när det gäller sina 

arbetsverktyg, detta innefattar även IT-miljön. Vi uppfattar att ett av problemen har varit 

att IT-upphandlingen inte tillåter den flexibilitet som vi vill att skolorna ska kunna dra nytta 

av. Detta skapar merkostnader. Vi ser framemot att detta ska kunna åtgärdas i framtida 

upphandlingar.” 

 

- - - - - 
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§ 79 KFKS 2013/304-001 

Utvärdering av Fisksätraakademin 

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 

 

Kommunstyrelsen noterar utvärderingen till protokollet. 

 

Ärende 

Fisksätraakademin bildades 2006 med syftet att samordna den stora mängd 

utvecklingsprojekt som pågick under ”Storstadssatsningen” och ”Urban utveckling”. En 

utvärdering av Fisksätraakademin har nu gjorts. Uppdraget har varit att beskriva vilken 

nytta akademin haft i lokalsamhället och för dem som är med i akademin. Utvärdering 

bygger på statistik, intervjuer och en enkät. Utvärderingen visar att Fisksätraakademin 

bidragit till att samordna och driva på flera utvecklingsprojekt. Samtidigt har det varit en 

positiv utveckling i Fisksätra när det gäller upplevelse av trygghet, minskad brottslighet och 

ökad social sammanhållning. 

 

Handlingar i ärendet 

Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 1 maj 2013 

Fisksätraakdemin – utvärdering 

Brottsstatisktik Fisksätra  

Statistik Fisksätra 

 

Beslutsgång 

Arbetsutskottet beslutade i enlighet med stadsledningskontorets förslag. 

 

Protokollsanteckningar 

Christina Ståldal (NL) lät anteckna följande. 

 

”Fisksätraakademin har funnits och verkat under en period i Fisksätra och har haft som 

mål att samordna olika engagerade grupper/organisationer. Det verkar ha varit en lyckosam 

insats. Att den har kommit till pekar på nödvändigheten och bristen i att inte ha lokalt 

förankrade kommunala verksamheter, som de tidigare områdesnämnderna. Senaste tidens 

händelser visar på det som Nackalistan många gånger har fört fram om nödvändigheten av 

lokala verksamheter. Exemplet Fisksätraakademin kunde följas av fler exempel i 
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kommunen. En bra insats, men många problem och utmaningar finns kvar i Fisksätra där 

de boende inte har lyckats göra sina röster hörda.” 

 

Khashayar Farmanbar (S) lät för Socialdemokraterna anteckna följande. 

 

”Vi socialdemokrater ser positivt på den utveckling som beskrivs i utvärderingen av 

Fisksätra Akademin. Dock ställer vi oss frågande till att Fisksätrabornas åsikter inte togs 

tillvara i samband med enkäten, då det hade belyst resultatet bättre och bidragit med 

adekvat tyngd att säkerställa utvärderingsresultatet.” 

 

- - - - - 
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§ 80 KFKS 2013/332-001 

Uppföljning av nämndernas bidrag till kommunens 

hållbarhetsarbete 

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 

 

1. Kommunstyrelsen noterar kartläggningen av nämndernas arbete med hållbarhetsarbete 

till protokollet. 

2. Kommunstyrelsen ger samordnings- och utvecklingsenheten i uppdrag att återkomma 

med förslag på hur hållbarhetsredovisningen kan utvecklas i årsredovisningen, genom 

att exempelvis ta fram kommunövergripande indikatorer. 

3. Kommunstyrelsen ger miljöenheten i uppdrag att göra en analys av kommunens 

samlade klimatpåverkan. 

 

Kommunstyrelsen ger stadsledningskontoret följande tilläggsuppdrag. 

 

I Mål och Budget för 2013 avsattes resurser att kommunstyrelsen skulle kunna ta fram en 

strategi för utveckling och uppföljning av arbetet med hållbarhet och klimat. En första del 

är den uppföljning av nämndernas bidrag till kommunens klimatarbete som nu 

presenterats. Nästa del är den analys av kommunens samlade klimatpåverkan som 

miljöenheten nu får i uppdrag att ta fram. Parallellt med detta får stadsledningskontoret i 

uppdrag att lämna förslag på hur klimatarbetet bäst organiseras, hur ansvarsfördelningen 

mellan nämnderna kan tydliggöras, hur målen formuleras och följs upp samt hur statliga 

myndigheters (t ex länsstyrelsens) mål kan inordnas i kommunens arbete. Syftet med dessa 

båda uppdrag är att skapa en strategi för hur kommunens höga ambitioner på 

klimatområdet ska kunna förverkligas samt ett klimatprogram med konkreta åtgärder som 

ska föreläggas kommunfullmäktige under första kvartalet 2014. ” 

 

Ärende 

På uppdrag av kommunstyrelsen har samordnings- och utvecklingsenheten följt upp 

nämndernas hållbarhetsarbete. Syftet har varit att synliggöra arbetet med 

hållbarhetsfrågorna för att utifrån detta skapa förutsättningar för utveckling och bättre 

uppföljning av det. Kartläggningen visar att mycket pågår inom hållbarhetsarbetet men att 

stora delar av detta arbete inte är synligt vare sig internt eller externt. Otydlighet kring 

begreppens betydelse för nämndernas verksamhetsområden gör att det blir svårt för 

organisationen att dra att samma håll samt att det blir svårt att följa upp hållbarhetsarbetet. 

För att kunna göra rätt prioriteringar inom hållbarhetsarbetet i framtiden bör en analys av 

kommunens samlade klimatpåverkan tas fram. 
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Som ett första strategiskt steg i utvecklingen av kommunens hållbarhetsarbete görs följande 

rekommendationer: 

 Utveckla hållbarhetsredovisningen i årsredovisningen 

 Ta fram kommunövergripande indikatorer inom alla tre dimensioner av hållbarhet 

och redovisa dessa i årsredovisningen.  

 Gör en analys av kommunens samlade klimatpåverkan. 

 

Handlingar i ärendet 

Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 27 maj 2013 

 

Yrkanden 

Mats Gerdau (M) yrkade, med instämmande av Hans Peters (C), Majvie Swärd (S), Jan-Eric 

Jansson (KD) och Stefan Saläng (FP), bifall till stadsledningskontorets förslag samt ger 

följande tilläggsuppdrag. 

  

”I Mål och Budget för 2013 avsattes resurser att kommunstyrelsen skulle kunna ta fram en 

strategi för utveckling och uppföljning av arbetet med hållbarhet och klimat. En första del 

är den uppföljning av nämndernas bidrag till kommunens klimatarbete som nu 

presenterats. Nästa del är den analys av kommunens samlade klimatpåverkan som 

miljöenheten nu får i uppdrag att ta fram. Parallellt med detta får stadsledningskontoret i 

uppdrag att lämna förslag på hur klimatarbetet bäst organiseras, hur ansvarsfördelningen 

mellan nämnderna kan tydliggöras, hur målen formuleras och följs upp samt hur statliga 

myndigheters (t ex länsstyrelsens) mål kan inordnas i kommunens arbete. Syftet med dessa 

båda uppdrag är att skapa en strategi för hur kommunens höga ambitioner på 

klimatområdet ska kunna förverkligas samt ett klimatprogram med konkreta åtgärder som 

ska föreläggas kommunfullmäktige under första kvartalet 2014. ” 

 

Beslutsgång 

Arbetsutskottet beslutade i enlighet med stadsledningskontorets Mats Gerdaus yrkande. 

 

Protokollsanteckningar 

Rolf Wasteson (V) lät anteckna följande. 

 

”Det är viktigt med att följa upp nämndernas bidrag till kommunens hållbarhetsarbete. 

Hittills har det främst fått en inriktning på ekologisk och klimatmässig hållbarhet, något 

som är synnerligen viktigt när så mycket återstår att göra inom klimatområdet. Det får dock 

inte skymma att en annan aspekt på hållbarhet oftast kommer i skymundan - det gäller den 



 16 (28) 
 11 juni 2013 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

sociala hållbarheten. Nacka, som en av landets rikaste kommuner men också en av de mer 

segregerade kommunerna, har är en kommun som riskerar att slitas itu om inte klyftorna 

och segregationen minskas. När utvecklingen av Nacka planeras måste detta ges högsta 

prioritet, därför är det också angeläget att följa upp just hur kommunen på olika sätt 

bedriver, och skulle kunna bedriva, ett arbete för just social hållbarhet.” 

 

- - - - - 
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§ 81  KFKS 2011/396-501  

Länsstyrelsens klimat- och energistrategi för antagande 

av kommunstyrelsen 

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott noterar länsstyrelsens klimat- och energistrategi till 

protokollet och ger stadsledningskontoret i uppdrag att återkomma med förslag på hur 

strategins mål inordnas i kommunens klimatarbete. 

 

Ärende 

Länsstyrelsen har tagit fram en klimat- och energistrategi för länet. Strategin fokuserar på 

målnivåer och inte på konkreta åtgärder för att uppnå målen. De åtgärder som föreslås i 

strategin är av mycket övergripande karaktär och har ingen utpekad ansvarig aktör. 

Strategin kommer att behöva kompletteras med handlingsplaner för att uppnå målen. 

 

Kommunförbundet Stockholms län (KSL) rekommenderar kommunerna att strategin. 

Genom att kommunerna antar strategin förväntas engagemanget att genomföra relevanta 

åtgärder öka. Miljö- och stadsbyggnadsnämnden har tillstyrkt att kommunstyrelsen antar 

strategin. 

 

Handlingar i ärendet 

Miljöenhetens tjänsteskrivelse den 28 maj 2013 

Nacka kommuns yttrande över klimat- och energistrategin, 2011-10-24 

Klimat- och energistrategi för länet, mars 2013 

KSL:s rekommendation att anta strategin 

Protokollsutdrag från Miljö- och stadsbyggnadsnämnden den 15 maj 2013 

 

Yrkanden 

Mats Gerdau (M) yrkade, med instämmande av Majvie Swärd (S), Jan-Eric Jansson (KD), 

Hans Peters (C) och Stefan Saläng (FP), att arbetsutskottet noterar länsstyrelsens klimat- 

och energistrategi till protokollet och ger stadsledningskontoret i uppdrag att återkomma 

med förslag på hur strategins mål inordnas i kommunens klimatarbete. 

 

Beslutsgång 

Arbetsutskottet beslutade i enlighet med Mats Gerdaus yrkande. 

 

 



 18 (28) 
 11 juni 2013 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

Protokollsanteckningar 

Majvie Swärd för Socialdemokraterna, Rolf Wasteson (V) och Sidney Holm (MP) lät 

gemensamt anteckna följande. 

 

”Utsläppen av växthusgaser fortsätter att öka. Nyligen uppmättes det historiskt höga värdet 

400 ppm CO2e. Det är den högsta koncentrationen av växthusgaser under hela 

mänsklighetens historia! Eftersom det är en fördröjning på minst 50 år innan utsläppen får 

full effekt, kan det redan nu vara så att vi inte kommer att klara det mål på högst 2 graders 

medeltemperaturhöjning som är politiskt antaget. Våra barn och kommande generationer 

får alltså ta konsekvenserna av att vi inte agerar tillräckligt kraftfullt. 

 

Det är i detta perspektiv vi måste se och ta ställning till Länsstyrelsens klimat- och 

energistrategi. Strategin beskriver EU:s och vår egen klimat- och energipolitik, men när det 

kommer till de regionala målen är det svårt att relatera dessa till de nationella och de mål 

som är satta på EU-nivå. I regeringens vision för 2050 – Färdplan 2050 - är angivet att vi 

då ska ha en situation utan nettoutsläpp av växthusgaser. Som ett steg på vägen för att 

uppnå detta ska vi enligt regeringens beslut ha en fossiloberoende fordonsflotta 2030. En 

stor del av de åtgärder som behöver genomföras för att nå dessa mål ligger på 

kommunerna. Naturligtvis inom de lagar och styrmedel som regering och riksdag beslutar 

om för att uppnå klimatmålen. Det innebär bl.a. att person- och godstransporter måste ske 

på ett sådant sätt att de drastiskt minskar sina uppsläpp. Nacka är bland de kommuner i 

landet där antalet körda mil per innevånare och år är högst i landet. Vi har också en 

bebyggelsestruktur och infrastruktur i övrigt som genererar biltrafik. Energiåtgången från 

befintlig och ny bebyggelse behöver minskas jämfört med idag. Här har Nacka kommun 

genom sin politik att sälja ut mark och att inte ha ett eget fastighetsbolag, kraftigt minskat 

möjligheterna att påverka en utveckling mot ett hållbart byggande. 

 

Det som dock gör Länsstyrelsens klimat- och energistrategi rätt tandlös är att målen inte 

innefattar konsumtionsperspektivet. Med de mål som nu är angivna får vi lätt den 

uppfattningen att utvecklingen går åt rätt håll, medan om vi tar med utsläppen som 

genereras av svenskars konsumtion av importerade varor och tjänster har haft en ökning av 

utsläppen det första decenniet på 2000-talet av 9 % (källa Naturvårdsverket). 

 

Vi hoppas att det snart är dags att gå från denna produktion och dialog av visioner och mål 

och i stället agera för den nödvändiga omställningen av vårt samhälle till en hållbar 

utveckling. För att citera Brundtlandkommissionen från 1987, ”Hållbar utveckling är en 

utveckling som tillfredsställer dagens behov utan att äventyra förutsättningarna för 

kommande generationer att tillfredsställa sina behov”.” 
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Utdragsbestyrkande 

 

Christina Ståldal (NL) lät anteckna följande. 

 

”Om vi ska undvika en klimatkatastrof krävs en större medvetenhet och framförallt fler 

konkreta miljöinsatser för Nacka. Miljöenhetens arbete måste för ökad tyngd. Nackalistan 

vill också se betydligt fler förslag och insatser från miljöenheten som får den tyngd den 

förtjänar. Nu ser verkligheten ut att vara stuprörsformad. Miljöfrågorna i en plan bedöms 

för sig och får sällan en genomgripande tyngd i planbeslut. Exploateringar och 

investeringar går alltid före. Många fler och vassare åtgärder behövs så att Nacka också kan 

skryta med att vara bland toppkommuner när det gäller ekologiskt tänkande.”  

 

- - - - - 
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Utdragsbestyrkande 

 

§ 82 KFKS 2013/360-430 

 

Upprättande av viltvårdsplan  

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 

 

Kommunstyrelsen noterar informationen till protokollet. 

 

Ärende 

Park- och naturenheten informerar om enhetens arbete med att upprätta en viltvårdsplan. 

Viltvårdsplanen syftar till att bevara och om möjligt förbättra förutsättningarna för viltet, 

öka kommuninvånarnas naturupplevelser, minska konflikter mellan vilt och människor i 

bostadsområden samt minimera viltolyckor.  

 

Viltvård är gynnande av alla arter, såväl bland vilt (dvs. alla fåglar och däggdjur) som andra 

djur och växter. I viltvårdsplanen kan det bland annat ingå organisation, inventeringar, 

reglering via jakt, biotopvård samt skyddsåtgärder.   

 

Viltvårdsplanen är ett kommunövergripande dokument som ligger inom flera nämnders 

ansvarsområde. Ett remissförslag presenteras under senhösten 2013.  

 

Handlingar i ärendet 

Park- och naturenhetens tjänsteskrivelse den 29 maj 2013 

 

Beslutsgång 

Arbetsutskottet beslutade i enlighet med park- och naturenhetens förslag. 

 

Protokollsanteckningar 

Stefan Saläng (FP) lät anteckna följande. 

 

”Från Folkpartiets sida välkomnar vi beslutet om upprättande av en viltvårdsplan utifrån 

målen att förbättra förutsättningarna för viltet, öka kommuninnevånarnas naturupplevelser, 

minska konfliktriskerna mellan vilt och människor och minimera viltolyckorna. Vi 

förutsätter att viltvårdsplanen även belyser nuvarande jakträttsförhållanden i kommunen 

och lämnar förslag hur jakträttsfrågorna ska hanteras framöver.” 

- - - - -  
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Utdragsbestyrkande 

 

§ 83 KFKS 2013/359-265 

Tidplan för nya kultur- och naturreservat  

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar att underlaget till kommunstyrelsen den 2 

september 2013 kompletteras med information om hur processen för att bilda 

naturreservat kan påskyndas. 

 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 

 

Kommunstyrelsen noterar informationen till protokollet. 

 

Ärende 

Kommunfullmäktige beslöt den 11 juni 2012, § 137, att ändra nämndansvaret för förslag 

om nya naturreservat och för prövning av dispenser utifrån naturreservatsföreskrifter. 

Beslutet innebär att naturreservatsnämnden har ansvaret för detta och denna information 

till kommunstyrelsen innehåller en genomgång av hur naturreservatsnämnden har tagit sig 

an det nya ansvarsområdet.  Under hösten och vintern har förslag till tidplanför de nya 

reservaten kommunicerats i nämnden och resurser har kartlagts för att ge möjlighet för de 

reservatsbildningar som finns angivna i majoritetsprogrammet. 

 

Schemat nedan sammanfattar tidplanen för olika myndighetsbeslut angående inrättandet av 

dessa reservat. Tidplanen förutsätter att en tillfällig förstärkning sker i enhetens bemanning. 
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Utdragsbestyrkande 

 

Handlingar i ärendet 

Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 24 maj 2013 

 

Beslutsgång 

Arbetsutskottet beslutade i enlighet med stadsledningskontorets förslag med tillägget att 

underlaget till kommunstyrelsen den 2 september 2013 kompletteras med information om 

hur processen för att bilda naturreservat kan påskyndas. 

 

Protokollsanteckningar 

Hans Peters (C) lät anteckna följande. 

 

”En viktig del av Nacka kommuns miljö- och klimatarbete är att säkerställa att viktiga 

grönområden bevaras för framtiden och att dess ges bra skötsel och blir tillgängliga för alla 

nackabor och andra som vill uppleva naturen i Nacka. Därför är det viktigt att arbetet med 

att få till stånd nya reservat genomförs skyndsamt och effektivt utan att det går ut över 

kvaliteten i beslutsunderlagen. I detta ärende redovisas tidtabellen för fyra nya reservat. Det 

som jag tycker är lite märkligt är att det ska behöva ta så lång tid som upp till ett år från 

remissbeslut i NRN och fram till inrättandebeslut i KF. Det borde gå att komprimera 

tidsåtgången. Och om det behövs någon konsultinsats för att möjliggöra det, så är det 

rimligt att man tar in sådan extern hjälp.” 

 

- - - - - 
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Utdragsbestyrkande 

 

§ 84 KFKS 2013/327-009 

Försäljning av verket Snöljus av konstnären JAG Acke 

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar att ärendet kompletteras till kommunstyrelsen 

den 2 september 2013 med information om hur en försäljning ska gå till och vad pengarna 

ska användas till. 

 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 

 

Kommunstyrelsen beslutar att verket Snöljus av konstnären JAG Acke bjuds ut till 

försäljning. 

 

Ärende 

Målningen Snöljus är utförd 1892 av konstnären JAG Acke och donerades till 

Saltsjöbadens köping 1933 av direktör Gustaf Kahm. På grund av verkets storlek och ett 

löpande stort vårdbehov föreslår kulturnämnden att verket säljs och att 

försäljningssumman går till konst och vård av konst i kommunens ägo. 

 

Verket lånades under det tidiga 1990-talet ut till Vår Gård. Vid en besiktning 2009 befanns 

det vara utsatt för allt för kraftiga klimatskiftningar och flyttades därför igen. Verket 

placerades efter konservering i Önningby hembygdsmuseum på Åland.  

 

Vid ombyggnationen av Nacka stadshus fanns önskemål att verket skulle placeras i den 

kommande Nackasalen. Lokalen har dock inte förutsättningar för det då klimatför-

hållandena fluktuerar. För närvarande finns ingen möjlig placering för verket i kommunens 

lokaler. 

 

Kommunens konstsamling har en årlig vårdbudget på 50 000 kronor att fördela på de ca 

2600 verk som ingår i samlingen. Verket Snöljus kräver översyn minst vartannat år av 

konservator med insatser som uppgår till ca 10 000-15 000 kronor per tillfälle.  

Kulturnämnden föreslår att verket bjuds ut till försäljning.  I maj 2013 värderades Snöljus 

av Joakim Geiger, värderingsman utsedd av svenska handelskammaren, till 1,2 miljoner 

kronor. 

 

Handlingar i ärendet 

Kultur- och utbildningsenhetens tjänsteskrivelse den 23 maj 2013 
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Utdragsbestyrkande 

 

Yrkanden 

Eva Öhbom Ekdahl (M) yrkade att ärendet återremitteras för att ytterligare utreda 

möjligheterna att behålla konstverket i Nacka kommun och lämplig plats att hänga 

detsamma. 

 

Eva Öhbom Ekdahl yrkade i andra hand att ärendet avslås. 

 

Mats Gerdau (M) yrkade, med instämmande av Hans Peters (C) och Majvie Swärd (S), 

bifall till kulturnämndens förslag med tillägget att ärendet kompletteras till 

kommunstyrelsen den 2 september 2013 med information om hur en försäljning ska gå till 

och vad pengarna ska användas till. 

 

Beslutsgång 

Arbetsutskottet beslutade avslå Eva Öhbom Ekdahls återremissyrkande. 

 

Med avslag på Eva Öhbom Ekdahls avslagsyrkande beslutade arbetsutskottet i enlighet 

med Mats Gerdaus yrkande. 

 

Reservationer 

Eva Öhbom Ekdahl (M) och Lars Berglund (M) reserverade sig mot beslutet och ingav 

följande. 

 

”Målningen Snöljus, målad av JAG Acke, har en lång och intressant historia. Den tillkom 

på Åland 1892. Inte minst spännande är historien därefter; hur den donerades till 

dåvarande Saltsjöbadens köping 1933 av direktör Gustaf Kahm "till prydnaden av 

fullmäktigesalen i kommunalhuset". Det är många saltsjöbadsbor som sett tavlan hänga på 

väggen i den salen, långt efter kommunsammanläggningen 1971. 

Målningens skönhet och dess historia gör att vi anser att ärendet borde återremitteras för 

att ytterligare utreda om det finns en lämplig plats i Nacka att hänga tavlan. 

Om tavlan ska försäljas, vilket vi reserverar oss emot, så borde köpeskillingen användas till 

köp av annat konstverk som kan pryda nuvarande fullmäktigesal i Nacka Stadshus. Vi anser 

vidare att om en försäljning sker, så måste vi tillförsäkra oss om en replica, genom att 

verket fotograferas eller liknande.” 

 

Protokollsanteckningar 

Christina Ståldal (NL) lät anteckna följande. 

 

”I underlaget redovisas inte särskilt tydligt vilka konkreta undersökningar som har gjorts 

för att behålla verket Snöljus inom kommunens ägor. Verket kommer från gamla 
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Utdragsbestyrkande 

 

Saltsjöbadens kommun och har förutom ett konstnärligt och pengavärde även ett historiskt 

och emotionellt värde för speciellt Saltsjöbadsborna. Nackalistan anser att mer 

undersökningar borde göras för att se var verket skulle kunna få en plats för Nackaborna. 

Det nybyggda Hamn har kanske en vägg där verket skulle kunna rymmas. Märkligt att 

centerpartiet, ett parti som tidigare förknippades med lokalt engagemang, och dess 

ordförande i kulturnämnden väljer att sälja bort Nackas och Saltsjöbadens historia.”  

 

- - - - - 
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§ 85 KFKS 2012/156-040 

Prissättning av fördelade administrativa stödtjänster 

Beslut 

Arbetsutskottet beslutar att stadsledningskontoret till kommunstyrelsen den 17 juni 2013 

kompletterar beslutsunderlaget och tydliggöra kostnaderna för hyror, timpriser och en 

konsekvensbeskrivning för enheterna. 

 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 

 

Kommunstyrelsen fastslår föreslagna principer för beräkning av fördelade administrativa 

stödtjänster i form av stadshuskostnader exklusive hyra, kommungemensamma system, 

ekonomi- och personalsystem, upphandling av kommungemensamma ramavtal och it-drift. 

 

Kommunstyrelsen beslutar därutöver följande. 

• Kommunstyrelsen bekostar telefoni, registratur och arkiv. 

• Kostnaderna för receptionen i stadshuset fördelas mellan kommunstyrelsen, 40 

procent och social- och äldrenämnden, 60 procent. 

•  Särskilda uppdrag som utförs av kontaktcenter betalas även fortsättningsvis av 

respektive nämnd. 

 

Ärende 

Inom ramen för utvecklingen av kommunens ledning och styrning har en översyn gjorts av 

prissättningen av gemensamma administrativa stödtjänster. Översynen har gjorts mot 

bakgrund av att nuvarande prissättning har varit svår att förstå, att kostnaden för tjänster 

har varit svåra att förutse och att dessa förändrats under ett och samma år. 

Stadsledningskontoret har där tagit fram en prissättningsmodell som ska vara tydlig och ge 

klara förutsättningar både för verksamheterna som betalar för tjänsterna och för enheterna 

som tillhandahåller tjänsterna. 

 

Med den föreslagna modellen kommer både priser och underlag för vad enheter och 

verksamheter ska betala fastställas i god tid inför nämndernas beslut om mål och budget 

för nästkommande år samt när nämnder och verksamheternas ska redovisa internbudget. 

Med modellen blir det en viss eftersläpning eftersom mätperioden (1april föregående år till 

31 mars innevarande år) ligger en bra bit tidigare, men fördelen är den tydlighet och 

förutsägbarhet som modellen ger och som framförallt köpande enheter efterfrågat 

 

Handlingar i ärendet 

Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 24 maj 2013 
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Beslutsgång 

Arbetsutskottet beslutade i enlighet med stadsledningskontorets förslag men med tillägget 

att stadsledningskontoret till kommunstyrelsen den 17 juni 2013 kompletterar 

beslutsunderlaget och tydliggöra kostnaderna för hyror, timpriser och en 

konsekvensbeskrivning för enheterna. 

 

Protokollsanteckningar 

Khashayar Farmanbar (S) lät anteckna följande. 

 

”Vi socialdemokrater anser att sund beslutsfattande måste baseras på kunskap om 

beslutens konsekvenser. Av det presenterade underlaget framgår att beslutet inte innebär 

någon kostnadsökning totalt sett. Vi vill att underlaget kompletteras med analys av hur 

förändringen påverkar olika enheter. Vilka enheter som med nuvarande användning av 

stödtjänster får det dyrare och vilka som får det billigare, samt troliga scenario för de 

enheter som fått det dyrare att kunna minska sina kostnader. 

Möjligheten att kunna påverka sina kostnader genom sitt beteende ger enheterna bättre 

inflytande och makt över sin vardag och verksamhet, inom socialdemokratin kallar vi det 

för egenmakt och är positiva till den principen. Men vi känner viss oro över att kostnaden 

baseras på föregående års genomsnitt och förändringar som enheterna gör inte ger de 

någon ekonomisk effekt förrän året efter. Det är en tröghet som riskerar att göra det ännu 

svårare för enheter som vill få bättre ekonomi genom att ändra sitt beteende.” 

 

- - - - - 
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§ 86 

Övriga frågor 

Beslut 

Det fanns inga övriga frågor på mötet. 

 

- - - - - 

 
 


